
روحانی: وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
خط مقدم مبارزه اقتصادی است

رییس جمهوری با بیان این که وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
خط مقدم جبهه مبارزه اقتصادی است، گفت: امیدوارم با رای اعتماد 
قوی به وزیر پیشنهادی صمت کارنامه خوبی برای مجلس و دولت در 

پیروزی در جنگ تحمیلی اقتصادی رقم بزنیم.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام 
والمسلمین حسن روحانی عصر یکشنبه در جلسه هیات دولت اظهار 
به ویژه در سالی که  امروز و  اگر بگوییم  بود  داشت: مبالغه نخواهد 
مقام معظم رهبری، ماموریت جهش تولید را به دولت و مجلس ابلاغ 
فرموده اند، وزارت صنعت، معدن و تجارت، خط مقدم جبهه مبارزه 

اقتصادی است.
روحانی با بیان اینکه رونق تولید از جمله در بخش صنعت، معدن 
و تجارت، چه در بخش صادرات و چه در بخش واردات، هدف مستقیم 
جنگ اقتصادی آمریکا با مردم ایران در سال های اخیر بوده است، تاکید 
کرد: در چنین شرایطی، انسجام مدیریتی در وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، ضرورت قطعی و فوری است و حضور وزیر توانا و برخوردار از 

اعتماد دولت و مجلس در این وزارتخانه حیاتی است.
رییس جمهوری افزود: انتخاب و معرفی علیرضا رزم حسینی برای 
تصدی مسوولیت این وزارت، پس از بررسی ها و مشورت های گسترده 
صورت گرفته و سابقه مدیریتی متنوع و موفق ایشان در موقعیت های 
صنعتی و تجاری، قوت اجماع سازی ایشان که در مدیریت عالی دولت در 
استان های مختلف آزموده شده است و هماهنگی ایشان با دستگاه های 
دیگر، زمینه توفیق آقای رزم حسینی را در این ماموریت فراهم می کند.
روحانی با ابراز اطمینان از اینکه نمایندگان محترم مجلس شورای 
اسلامی، هم به حساسیت شرایط جنگ اقتصادی توجه دارند و هم به 
اهمیت نقش وزارت صمت در رفع مشکلات مردم در حوزه توزیع و 
تنظیم بازار و مقابله با بی انضباطی در بازارها واقفند، اظهار امیدواری 
کرد که با رای اعتماد قوی مجلس به رزم حسینی، بتوانیم کارنامه خوبی 
برای مجلس و دولت در خدمت به مردم، جهش تولید و پیروزی در 

جنگ تحمیلی اقتصادی رقم بزنیم.

 ایران خواستار توقف درگیری 
و آغاز گفت وگو میان باکو و ایروان شد

میان  درگیری ها  توقف  خواستار  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
جمهوری آذربایجان و جمهوری ارمنستان شد و آمادگی ایران را برای 
استفاده از همه ظرفیت های خود به منظور برقراری آتش بس و آغاز 

گفت وگوها میان طرفین اعلام کرد.
به گزارش اداره کل اطلاع رسانی و امور سخنگویی وزارت امور 
بین  نظامی  درگیری های  با  به  اشاره  با  زاده  خارجه، سعید خطیب 
جمهوری  داشت:  اظهار  ارمنستان  جمهوری  و  آذربایجان  جمهوری 
اسلامی ایران از نزدیک و با نگرانی درگیری های نظامی میان جمهوری 
آذربایجان و جمهوری ارمنستان را دنبال می کند و ضمن دعوت طرفین 
به خویشتنداری، خواستار توقف فوری درگیری ها و آغاز گفت وگو 
میان دو کشور  است.خطیب زاده آمادگی کشورمان برای استفاده از 
همه ظرفیت های خود به منظور برقراری آتش بس و آغاز گفت وگوها 
میان طرفین را اعلام کرد.درگیری های نظامی میان نیروهای ارمنستان 
و جمهوری آذربایجان صبح یکشنبه در حالی از سر گرفته شد که 
میانجیگران بین المللی برای جلوگیری از این درگیری ها هیچ تلاش 

جدی در ماه های گذشته از خود نشان ندادند .
پس از درگیری های نظامی چند روزه ماه جولای )اواسط تیر ماه( 
بین نیروهای جمهوری آذربایجان و ارمنستان که منجر به تلفات جانی 
نزد هر دو طرف شد، جنگ لفظی و برخی تحرکات دیپلماتیک به تنش 
در منطقه قفقاز دامن زد و بروز برخورد نظامی میان این دو کشور را 

قابل پیش بینی کرده بود .

عطش نوسان گیران فروکش کرد؛

احتمال کاهش قیمت دلار در روزهای پیش رو
یک فعال بازار ارز که نخواست نامش ذکر شود درباره وضعیت بازار 
ارز توضیح داد: دلار روز گذشته با نزدیک شدن به کانال 30هزار تومان 
رکورد های جدیدی را ثبت کرد که همین موضوع باعث شد بسیاری از 
دارندگان ارز، ریسک ادامه افزایش نرخ را نپذیرفته و ارزهای خود را بفروشند.
او ادامه داد: از آنجا که صعود دلار به قیمت 30هزار تومان برای بسیاری 
از بازیگران این بازار تصور بعیدی بود، باعث شد تعداد بالایی از سفته بازان 
دلار خود را در همان نرخ 29000 تا 29300تومان بفروشند که همین 
هجوم فروشندگان باعث شد نرخ در ساعاتی از معاملات روز گذشته به 
کانال 28هزار تومان بازگردد.به گفته این فعال بازار ارز، با رسیدن دلار به نرخ 
29هزار تومان عطش و انتظار بسیاری از افراد برای رشد بیشتر فروکش کرد، 
از همین رو پیش بینی می شود که دلار در آینده نزدیک البته با شیب ملایم 
به سمت کاهش قیمت حرکت کند.وی گفت: البته برخی خبرها حاکی از 
افزایش فروش نفت ایران و امید به رشد درآمدهای ارزی حاصل از آن است 
که سیگنال مثبت این موضوع هم در کنار عقب نشینی نوسان گیران احتمال 

کاهش نرخ در روزهای آتی را بیشتر کرده است. 

 نمایش جدیدترین موشک سپاه 
با نام »ذوالفقار بصیر« 

نمایشگاه دائمی محصولات هوا و فضای سپاه  افتتاح  آیین  در 
کیلومتر  برد ۷00  با  دریایی  بالستیک  بصیر؛ جدیدترین  ذوالفقار  از 
به نمایش درآمد.نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در 
نمایشگاه دائمی محصولات خود که دیروز با حضور محمدباقر قالیباف 
رئیس مجلس شورای اسلامی و سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل 
سپاه پاسداران افتتاح شد، جدیدترین موشک بالستیک دریایی خود را 
به نمایش درآورد.این موشک با نام »ذوالفقار بصیر« جدیدترین موشک 
از نسل بعدی خلیج فارس است.موشک جدید مجهز به سر جنگی با 
جست وجوگر اپتیکی احتمالاً بردی بیش از ۷00 کیلومتر دارد.پیش 
از این موشک های خلیج فارس و هرمز )بالستیک دریایی( در حدود 
به  زمین  نوع  در  ذوالفقار  داشتند.موشک  برد  کیلومتر  و 2۵0   300
زمین نیز بین ۷00 تا ۷۵0 کیلومتر برد دارد و از آن در عملیات های 
برون مرزی علیه داعش و نیز در جریان حمله به پایگاه آمریکایی عین 

الاسد استفاده شده است.

 طالبان خواستار ادامه مذاکرات 
بر اساس توافق با آمریکا شد

عضو ارشد گروه مذاکره کننده طالبان در قطر برای تداوم مذاکرات 
صلح با دولت افغانستان، توافقنامه صلح با آمریکا را به عنوان شرط 
خود مطرح کرد.رسانه های افغانستان روز یکشنبه به نقل از »خیرالله 
خیرخواه« اعلام کردند که گفت وگوها بین دو طرف باید براساس توافق 
این گروه با آمریکا ادامه یابد.وی تأکید کرده است که اگر هیأت دولت 
این پیش شرط طالبان را نپذیرند، گفت وگوهای صلح سودی نخواهد 
داشت.خیرخواه افزوده است که مذاکرات کنونی صلح براساس توافق 
این گروه با آمریکا شکل گرفته و اگر هیأت نمایندگان دولت این مورد 
را نمی پذیرند که ما براساس آن وارد مذاکره شده ایم، گفت وگو در باره 

دیگر مسائل سودی ندارد.
براساس گزارش ها مذاکرات دو طرف از دو روز پیش متوقف شده 
و مذاکره کنندگان گفته اند که مبنا قرار دادن فقه حنفی و توافقنامه 
صلح آمریکا به عنوان مبنای مذاکرات، عامل اصلی توقف و اختلافات 

درباره ادامه مذاکرات است.
مذاکرات بین افغانستانی صلح از دو هفته پیش در قطر آغاز شده 
است اما دو طرف هنوز نتوانسته اند در مورد یک دستور کار مشخص در 

مورد صلح به توافق دست یابند.
نشان  دوحه  در  افغانستان  دولت  نمایندگان  اظهارات  آخرین 
می دهد که آنها برای رسیدن به آتش بس در این دور از مذاکرات بسیار 
را  فوری  آتش بس  به  دستیابی  طالبان  گروه  که  حالی  در  امیدوارند 
غیرممکن می داند.هیأت مذاکره کننده دولت افغانستان ابراز امیدواری 
کرده است در این دور بتواند با طالبان در باره آتش بس به یک توافق 

مطلوب دست یابد.

رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد که مجلس 
توجهی  می کنند  ایجاد  آن  برای  که  حواشی  به  یازدهم 
در  تا  می گیرد  کار  به  را  خود  تلاش  تمام  و  نداشته 
چارچوب وظایف خود با تکیه بر فرهنگ دفاع مقدس به 
ایمان به خداوند و باور به سنت های الهی مشکلات مردم 

را برطرف کند.
محمدباقر قالیباف در آیین افتتاح نمایشگاه دایمی 
توانمندی های راهبردی نیروی هوا و فضای سپاه ضمن 
دفاع  هفته  کرد:  بیان  مقدس  دفاع  هفته  گرامیداشت 
مقدس یادآور رشادت ها و ایثارگری ملت ایران می باشد 
همه  و  ایران  عزیز  ملت  یکایک  به  را  هفته  این  من  و 
معظم  خانواده  ویژه  به  ایثارگران  و  جانبازان  رزمندگان، 
شهدا که همیشه سایه سر ما بودند تبریک می گویم. امروز 
در جریان بازدید از این نمایشگاه بنده از جهات مختلف 
به یاد تاریخ دفاع مقدس از آن مقطع تا به امروز افتادم.
رییس مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد: امروز 
بودیم  از دستاورد هایی  رونمایی  نمایشگاه شاهد  این  در 
که پس از 2۴ ساعت پرواز و در هر شرایط آب و هوایی 
می تواند هر هدفی را در هر نقطه ای انتخاب کرده و آن را 
بزنند. در یک کلام می توان گفت که هفته دفاع مقدس 
بر  که  روز هایی  در  هم  قرآن  در  خداوند  است.  الله  ایام 
بندگان اش نعمت نازل کرده و هم در روز هایی که بلا بر 
مردم نازل شده است را ایام الله در نظر گرفته است چرا 
برای مومنان  یادآوری  بعد درس عبرت و  که در هر دو 
است. در جنگ بدر، حنین، خیبر و احزاب همگی شامل 
ایام الله می شود. دفاع مقدس نیز برای ما ایام الله است، اما 
شیطان سعی دارد این ایام را از ذهن ما پاک کند تا از آن 

درس عبرت نگیریم.
نمایشگاه  این  از  رونمایی  کرد:  اظهار  ادامه  در  وی 
در هفته دفاع مقدس که جوان ها می توانند در آن حضور 

یافته و دستاورد های انقلاب اسلامی و دفاع مقدس را در 
آن ببینند گام بلندی است. این نمایشگاه در حوزه هوا 
فضا دستاورد های دوران دفاع مقدس را به تصویر کشیده 
تاریخ یک  نامید، چرا که  را مقدس  است و می توان آن 
ملت را در حوزه دفاع و مجاهدت در راه خدا به تصویر 
می کشد. این نمایشگاه و دستاورد های حوزه دفاعی کشور 
داشته  باور  الهی  سنت های  به  که  هرجا  می دهد  نشان 
تمام  از  بهره گیری  با  را  خود  تلاش  و  سعی  و  باشیم 

ظرفیت ها به کار گیریم پیروز خواهیم شد.
رییس مجلس شورای اسلامی در ادامه با اشاره به 
مفهوم خودباوری خاطر نشان کرد: این نمایشگاه سنبلی 
از خودباوری است و »ما می توانیم« را به تصویر کشید. 
و  و تلاش  الهی  به سنت های  ایمان  یعنی  دو شعار  این 
دشمنان  از  امید  قطع  و  است  پیروزی  راه  در  مجاهدت 
می باشد. با این باور ما می توانیم در برابر دشمنان بایستیم 

و استقلال کشور را حفظ کنیم و شکوه را به مردم عزیز 
ایران دهیم.

این نمایشگاه نشان داد که جوانان با اراده ما با ایمان 
به وعده الهی می توانند موفق شوند. این نمایشگاه شعار 
راهداری  حوزه  در  چه  ابعاد  همه  در  را  می توانیم«  »ما 
و  استراتژیک ها  و  تکنولوژی  در حوزه  و چه  مدیریتی  و 
عینی  تبلور  نمایشگاه  این  کشید.  تصویر  به  تجهیزات 

ایمان به سنت های الهی و جوانگرایی است.
وی در ادامه تاکید کرد: در روز های ابتدایی جنگ 
و حتی در روز های آخر جنگ ما حتی در مهمات ساده 
نیز دچار مشکل بودیم در آن روز ها ما برای شلیک یک 
موشک توانایی کافی را نداشتیم، اما امروز با اراده و باور 
به سنت های الهی و تلاش در این مسیر توانستیم و موفق 
قرار می دهیم که  را در مدار  نور  ماهواره  امروز  و  شدیم 

دشمنان ما را سرافکنده می کند.

دارای  طرح ها  و  پروژه ها  همه  داد:  ادامه  قالیباف 
جوانان  بر  تکیه  آن ها  میانبر  راه  و  است  میانبر  راه های 
و افراد شجاع است که جسورانه تصمیم می گیرند. امروز 
به  اتکاء  با  تنها  که  داریم  نیاز  شجاعانه  ابتکارات  به  ما 
به  نیاز  ما  می شویم.  موفق  مسیر  این  در  خداوند  اراده 
استراتژیک های خلاقانه داریم و با تبعیت کورکورانه موفق 
همه  در  که  است  گنجینه  یک  مقدس  دفاع  نمی شویم. 

دوره ها قابل استفاده است.
کرد:  بیان  ادامه  در  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
سردار حاجی زاده در صحبت های خود به موضوعی اشاره 
از زمان دشمنان ما قصد داشتند  کردند که در برهه ای 
تا تجهیزات دفاعی را ارزان قیمت به ما دهند، اما با تدبیر 
امروز  پیروزی های  نکردیم.  قبول  ما  را  امر  این  رهبری 
حکیمانه  رهبری  تدبیر  میزان  چه  که  می دهد  نشان  ما 
دستاورد ها  این  به  امروز  را  ما  ایشان  از  تبعیت  و  بوده 
این  علی رغم  می خوریم  افسوس  ما  امروز  است.  رسانده 
همه قدرت در حوزه دفاعی، اما در حوزه اقتصاد ضعیف 
فشار  ما  به  اقتصادی  حوزه  در  توانست  دشمن  هستیم. 
بیاورد و متاسفانه ما در این حلقه از زنجیره قوی بودن 

دچار اشکالاتی هستیم.
قالیباف ادامه داد: متاسفانه ما به اقتصاد مردمی اعتقاد 
نداریم و فرصت را به جوانان نمی دهیم. نگاه مان به بیرون 
است و در این مسیر دنبال راه حل می گردیم وگرنه خدای 
دفاع، خدای اقتصاد و معیشت نیز هست و ما در این حوزه 
نیز با تکیه بر جوانان می توانیم مستقل و مقتدر شویم. ما 
نیاز به رفتار مومنانه و اخلاق مداری داریم. باید در عرصه ی 
اقتصاد نیز از دوران دفاع مقدس درس بگیریم. مردم ما در 
دوران دفاع مقدس به میدان جنگ آمدند و از جان خود و 
فرزندانشان گذشتند. امروز ناکارآمدی مدیران برای حفظ 

انقلاب شان تحمل می کنند.

جعفر محمدی: در خبرها آمده بود که وزارت آموزش و پرورش می خواهد 
طلاب و روحانیون را برای تدریس علوم اجتماعی، تاریخ و ادبیات در مدارس 

استخدام کند.
نقد مفصلی در این باره در عصر ایران منتشر شده است ، لذا نمی خواهم در 
این مطلب دوباره نویسی کنم؛ بلکه می خواهم به این بهانه موضوع مهم تری را 
یاد آور شوم که به زعم من یکی از مباحث اصلی گفتمان توسعه در ایران است.
اگر بخواهیم یک تقسیم بندی کلی درباره علوم و رشته های تحصلیی 
در دنیای امروز داشته باشیم، با اندکی تساهل می توانیم سه گروه عمده را در 

نظر بگیریم:
- علم بدن )رشته های مختلف پزشکی و پرستاری و نظایر این ها(

- علم قوانین مادی جهان )رشته های ریاضی، فیزیک، شیمی، مهندسی 
و مانند این ها(

- علم روابط انسان با انسان و جهان پیرامون که مجموع آنها را تحت عنوان 
»علوم انسانی« می شناسیم مانند جامعه شناسی، روان شناسی، تعلیم و تربیت، 
فلسفه، حقوق، تاریخ، انسان شناسی، زبان شناسی، ادبیات، سیاست، مدیریت، 

بازرگانی، مالیه و ... .
علوم انسانی؛ مظلوم حتی در وزارت فخیمه آموزش و پرورش

من از افرادی نیستم که معتقدند فلان علم یا رشته بر دیگری برتری دارد؛ 
بلکه بر آنم که همه شاخه های علم برای بقا و پیشرفت نوع بشر لازم اند و نزاع 

بین رشته های مختلف را ساختگی و عبث می دانم.

در عین حال بر این باورم که بی اهمیت انگاشتن هر کدام از رشته های 
سه گانه علم، خیانتی آشکار به جامعه است. مثلًا اگر در جامعه ای رشته های 
پزشکی را کنار بگذارند، بعد از مدتی بیماری و مرگ آن جا را فرا خواهد گرفت 
یا اگر رشته هایی مانند مهندسی مغفول واقع شوند، روند پیشرفت جامعه به 
طرز قابل توجهی کُند می شود و توان بشر در مهار و مدیریت طبیعت به نفع 

خود، تضعیف خواهد شد.
این اتفاق، یعنی غفلت از اهمیت علم، در کشور ما به ویژه در خصوص رشته 
های علوم انسانی با شدت و حدت بیشتری رخ داده است و علوم انسانی با آن 

همه اهمیت و وسعتی که دارد، کم ارج انگاشته می شود.
مصداق بارز این نگاه نادرست، تصمیم اخیر وزارت آموزش و پرورش است. 
این وزارتخانه قاعدتاً باید نگهبان و مروج علم باشد اما می بینیم به رشته های 
علوم انسانی چنان نگاه سطحی و بی اهمیتی می شود که رسماً اعلام می کند 
از افرادی که حتی یک واحد جامعه شناسی و تاریخ و ادبیات نگذرانده اند، برای 

تدریس این دروس در مدارس استفاده خواهد کرد.
 واقعاً چه مظلومیتی بیش از این برای علوم انسانی می توان تصور کرد؟ 
وقتی مسؤولان فراگیرترین نهاد آموزشی کشور درگیر این توهم اند که علوم 
انسانی آنقدر ساده و سطحی است که حتی از غیر متخصصین نیز می توان برای 

آموزش آنها بهره برد، دیگر شکایت را باید به کجا برد؟!
در اهمیت علوم انسانی همین بس که در کشورهای توسعه یافته، نخبه 
ترین افراد در این رشته های تحصیل می کنند و بیشترین حقوق و دستمزدها 

نیز به شاغلان مرتبط با این رشته ها پرداخت می شود.
در مقطع دکتری دانشگاه های آمریکا نیز، خود آمریکایی عمدتاً در رشته 
های علوم انسانی تحصیل می کنند و در مقابل، سهم بیشتری به دانشجویان 

مهاجر برای تحصیل در رشته های فنی و پزشکی می دهند.
پیچیدگی روز افزون روابط انسانی و لزوم رو به رشد ایجاد هماهنگی بین 
اجزای پیچیده تر شده جامعه انسانی، علوم انسانی را در دنیای امروز به مراتب 

مهم تر از قبل کرده است.
با این حال، در جامعه ایران به جای تبیین اهمیت علوم انسانی، سوق دادن 
نخبگان به سمت رشته های علوم انسانی و تعمیق این علوم، نه تنها شاهد بی 
اعتنایی که ناظر تنزل علوم انسانی هستیم و اقدام اسفناک وزارت آموزش و 
پرورش دلیلی است بر این مدعای تلخ.همان گونه که بهبود سلامت و بهداشت 
جامعه جز با تقویت رشته های پزشکی میسر نمی شود، همان طور که پیشرفت 
فیزیکی و مادی جز با تقویت رشته های فنی ممکن نیست، توسعه انسانی هم 

در گرو تقویت علوم انسانی است. 
تا قبل از این فکر می کردم، اهمیت علوم انسانی، دستکم بر مسؤولان نظام 
آموزشی کشور آشکار است و باید در سطح عموم جامعه کار ترویجی کرد. با 
نابخردی اخیر مسؤولان وزارت فخیمه آموزش و پرورش مشخص شد که کار 
زیادی در کشور برای ارتقاء آگاهی های عمومی و از جمله تبیین اهمیت علوم 
انسانی داریم و بسیار فاصله است بین ما و توسعه ای که لقلقه زبان مان شده 

است و به الزاماتش نه تنها پایبند نیسیتم که بدان ها لگد هم می زنیم. 

کد  ارائه  پسماند«    با  بدون  »شنبه های  طرح  در  مشارکت  نهایی  مرحله 
اهدایی سازمان مدیریت  قرعه کشی دوچرخه های  برای شرکت در  پیگیری 

پسماند در منطقه 8 کلید خورد. 
پسماند؛  مدیریت  سازمان  الملل  بین  امور  و  عمومی  روابط  گزارش  به 
صدرالدین علیپور، مدیر عامل  سازمان ضمن اعلام این خبر گفت: اجرای طرح 
پروژه  به  اهداف  رسیدن  مسیر  در  گامی  عنوان  به  پسماند  بدون  های  شنبه 
کاپ)کاهش پسماند(،  بیش از یک ماه است که از سه طریق غرفه های بازیافت، 
اپلیکیشن جمع آوری  پسماند خشک)جاروب( و خودروهای ملودی دار بازیافت  

در مناطق 22 گانه اجرا می شود. 
طرح  اجرای  در  شهروندان  مطلوب  مشارکت  از  خرسندی  ابراز  با  وی 
شنبه های بدون پسماند افزود:  برای  نخستین بار مرحله تکمیلی این طرح 
به  غرفه  را  خود  پسماند خشک  که  شهروندانی  به  پیگیری  کد  ارائه  یعنی 
های بازیافت تحویل می دهند در منطقه 8 اجرا شد. دارندگان کد پیگیری 
این کد را تا  اعلام نتایج قرعه کشی سازمان مدیریت پسماند نزد خود نگه 
را  سازمان  اهدایی  دوچرخه  کد،  همین  ارائه  با  نیز  منتخبین  و  دارند  می 

دریافت کنند. 
علیپور در ادامه در تشریح طرح شنبه های بدون پسماند خاطرنشان کرد: 
به منظور اجرای رهنمود و تاکید شهردار تهران در  خصوص مدیریت مناسب 
پسماندها و تعیین روزی با عنوان شنبه های بدون پسماند، ابتدا اطلاع رسانی و 

آموزش  در مناطق 22 گانه انجام شد و سپس از شهروندان خواستیم در روزهای 
شنبه، پسماندهای خشک  خود را در بازه زمانی تعیین شده یعنی 8 تا 9 صبح 
در کنار منزل خود گذاشته، یا در منزل نگهداری و منتظر  خودروهای ملودی 
دار باشند. همچنین شهروندان می توانند پسماند خشک خود را به غرف بازیافت 

تحویل  دهند. 
کاهش  خشک،  پسماند  کردن  حجم  کم  مبدا،  در  پسماند  تفکیک  وی 
 رطوبت پسماندها و حفاظت از محیط زیست را از اهداف طرح شنبه های بدون 
پسماند عنوان کرد و افزود: البته  شهروندان طبق روال گذشته و در طول هفته 
پسماندهای خود را تفکیک و به غرف بازیافت یا خودروهای  ملودی دار تحویل 
می دهند، اما شنبه های بدون پسماند قراری بین مردم و مدیریت شهری است 

تا در این روز هیچ پسماند  خشکی در منزل نباشد. 
در همین رابطه، در مراسمی که در منطقه 8 به مناسبت طرح شنبه های 
مبدا  در  پسماند  تفکیک  مدیر طرح  امیری  محسن  برگزارشد،  پسماند  بدون 
سازمان مدیریت پسماند گفت: بیش از یک ماه است که  آموزشگران بازیافت 
مناطق 22 گانه در کنار آموزش های زیست محیطی در خصوص تفکیک در 
مبدا، با حضور در مراکز اداری، تجاری و مسکونی درباره شنبه های بدون پسماند 

آموزش می دهند. 
وی با تاکید بر اینکه اجرای طرح »شنبه های بدون پسماند« یعنی اینکه 
با  و  با حداکثر میزان  تفکیک شده  از هفته، پسماندهای  خشک  روز  در یک 

ارائه کد پیگیری و شرکت در قرعه  کشی جمع آوری  ابزار تشویقی همچون 
شوند، اظهارکرد: تفاوت این طرح با طرح جمع آوری پسماند خشک در روزهای 
عادی  این است که در این طرح از شهروندان می خواهیم پسماند خشک خود 
را روزهای شنبه ساعت 8  تا 9 صبح در بیرون از خانه قرار دهند تا نیروهای 
از  خدمات شهری مناطق نسبت به جمع آوری آنها  اقدام کنند و شهروندان 

مزایای تشویقی آن بهره مند شوند.   
امیری در انتها با تاکید بر تلاش سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران 
های  گام  مطلوب  اجرای  گفت:  به  آرادکوه  ورودی  پسماند  کاهش  زمینه  در 
و  تعامل  پسماند  بدون  شنبه های  اجرای  طرح  آن  دنبال  به  و  »کاپ«  طرح 
 همکاری شهروندان را می طلبد تا نتایج کار تلاشگران مدیریت  شهری در ارتقاء 

شاخص های زیست محیطی به ثمر بنشیند. 

منابع صندوق  از  یورو  میلیارد  اختصاص یک  برای  از زمان صدور مجوز 
توسعه ملی به هزینه های کرونا و وزارت بهداشت تاکنون معادل ریالی ۵00 
میلیون یورو به صورت تدریجی پرداخت شده که ۶0 میلیون یوروی آخر طی 

روزهای گذشته به خزانه واریز شده است.
به گزارش ایسنا، ماجرا از آن جا شروع شد که با افزایش هزینه های مربوط 
به کرونا و سختی وزارت بهداشت در تامین هزینه ها به ویژه پرداخت حقوق 
کارکنان این وزارتخانه ، در فروردین ماه رئیس جمهور درخواست برداشت یک 
میلیارد یورو از منابع صندوق توسعه ملی را مطرح کرد که طولی نکشید مقام 

معظم رهبری با این برداشت موافقت کردند.
حساب  محل  از  یورو  میلیارد  یک  این  مرکزی  بانک  باید  اساس،  براین 
صندوق توسعه ملی را براساس نرخ سامان نیما به ریال تبدیل کرده و در اختیار 
دولت قرار می داد که در اواخر اردیبهشت ماه اولین مرحله پرداخت شد و به 
تدریج منابع به ریال تبدیل و به حساب خزانه واریز و در اختیار سازمان برنامه و 

بودجه قرار گرفت تا آن را توزیع کند.
اما در این مدت بارها نمکی - وزیر بهداشت - درخواست کرده منابع یک 
میلیارد یورویی به طور کامل و در اسرع وقفت در اختیار وزارت خانه قرار بگیرد 
معوقات  و  پرداحت حقوق  برای  منابع  ویژه  به  ها  هزینه  پاسخگوی  بتواند  تا 

کارکنان وزارت بهداشت در شرایط سخت موجود باشد.
وی امروز)یکشنبه( در اظهاراتش بار دیگر نسبت به پرداخت های مربوط به 

یک میلیارد یورو گلایه کرده و گفته که در روز گذشته رئیس کل بانک مرکزی 
قسمت اندکی از منابع یک میلیارد یورویی از صندوق توسعه ملی را آزاد کرده 
است. اما وزیر که نسبت به تزریق قطره چکانی منابع یک میلیارد یورویی گلایه 

دارد به همکارانش اعلام کرده همین میزان اندک را هم برگردانند.
اما این که تاکنون چقدر از منابع صندوق تزریق شده و ماجرای این پول 
اندک پرداختی آخر چیست که وزیر آن راهم خواسته برگرداند؛ موضوعی است 
صورت  به  یورو  میلیون   ۵00 تاکنون  می دهد  نشان  ایسنا  ی  پیگیری ها  که 
تدریجی از منابع ارزی صندوق توسعه ملی به ریال تبدیل و به خزانه واریز و در 

اختیار سازمان برنامه وبودجه قرار گرفته است.
منابع تزریقی با نرخ نیمایی تبدیل به ریال شده و با توجه به این که از 
ابتدای سال تاکنون و به صورت تدریجی پرداخت شده با نرخ های متفاوت در 
سامانه نیما به فروش رفته است.این که چرا این پول به صورت تدریجی آمده و 
مابقی چگونه پرداخت می شود به این برمی گردد که منابع ارزی در صورتی که 
در دسترس باشد بانک مرکزی آن را فروخته و به خزانه واریز می کند و پول 
اندکی که وزیر از آن سخن می گویند احتمالا حدود ۶0 میلیون یورویی است که 
طی روزهای اخیر در دسترس بانک مرکزی قرار گرفته و آن را به ریال و به خزانه 
واریز کرده تا در اختیار سازمان برنامه و بودجه برای توزیع قرار می گیرد که در 
مجموع به ۵00 میلیون یورو می رسد.  مابقی نیز در هر زمان که در دسترس 

بانک قرار گیرد تبدیل به ریال خواهد شد.

منابع محل  از  یورو  میلیارد  تزریق یک  با  رابطه  در  که  مسائلی  از  یکی 
به ریال  از تبدیل  ناشی  تبعات  این است که  صندوق توسعه ملی وجود دارد 
این حجم از ارز و آثار آن بر بازار مورد توجه خواهد بود، به هر حال برداشت از 
منابع صندوق توسعه ملی و تبدیل به ریال در صورتی که منابع در اختیار نباشد 
به نوعی استقراض کوتاه مدت از بانک مرکزی به شما رفته و می تواند موجب 

افزایش پایه پولی و آثار تورمی شود.
یک  ماجرای  دیگر  سوی  ملی  توسعه  صندوق  و  برنامه  سازمان   

میلیارد یورو
اما در سوی دیگر ماجرای یک میلیارد یوروی صندوق توسعه ملی برای 
حالی  در  این  دارد.  قرار  ملی  توسعه  و صندوق  وبودجه  برنامه  سازمان  کرونا 
است که پیگیری از صندوق توسعه ملی از این حکایت دارد که تمامی مجوزها 
وموافقت ها در رابطه با برداشت یک میلیارد یورویی از مدتی پیش در صندوق 

صادر شده و مشکلی در این رابطه از سوی صندوق وجود ندارد.
از سوی دیگر سازمان برنامه وبودجه است که باید بعد از دریافت منابع 
پیش  دوهفته  حدود  کند ث  اقدام  منابع  توزیع  به  نسبت  مرکزی  بانک  از 
به  بانک مرکزی  از طریق  یورو  تاکنون ۴۴0 میلیون  اعلام کرد که  بود که 
حساب خزانه داری کل کشور که معادل ۷000 میلیارد  تومان بوده و اریز 
شده است و این سازمان ۵۶۵0 میلیارد تومان به بخش درمان و مابقی را به 
منظور مقرری بیمه بیکاری در اختیار صندوق بیمه بیکاری قرار داده است.

قالیباف:مردمناکارآمدیمدیرانبرایحفظانقلابراتحملمیکنند

علوم انسانی؛ مظلوم حتی در وزارت فخیمه آموزش و پرورش

از سوی سازمان مدیریت پسماند انجام می شود؛ 

اهدای دوچرخه به برگزیدگان قرعه کشی طرح »شنبه های بدون پسماند«

ماجرای پرداخت منابع ارزی به کرونا و پولی که وزیر برگشت زد
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شمخانی 
خواستار 
پیگیری ترور 
سردار سلیمانی 
 از سوی 
عراق شد

که  عراق  خارجه  امور  وزیر  حسین  فواد 
به تهران سفر کرده است؛ پیش از ظهر دیروز 
معظم  مقام  نماینده  شمخانی  علی  دریابان  با 
رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی دیدار و 
با وی پیرامون مسایل دوجانبه، منطقه ای و بین 

المللی گفتگو کرد.
شمخانی در این دیدار با بیان اینکه ظرفیت 
ثبات ساز کشور های منطقه که در سایه گفتگو و 
همکاری های منطقه ای و بدون دخالت نیرو های 
فرامنطقه ای قابل فعال سازی است، بر ضرورت 

همکاری های دسته جمعی تاکید کرد.
وی با اشاره به طرح رژیم صهیونیستی که 

از طریق عادی سازی روابط با برخی کشور های 
منطقه و با فشار آمریکا در حال جریان است و 
هدفی جز تسلط کامل بر منطقه ندارد تصریح 
کرد: این روند که خیانتی بزرگ و نقض آشکار 
حقوق مردم فلسطین به شمار می رود؛ علاوه بر 
گسترش ناامنی و ایجاد اختلاف میان کشور های 
را  منطقه، موجودیت کشور های سازش کننده 
نیز با خطر جدی مواجه خواهد کرد.دبیر شورای 
عالی امنیت ملی کشورمان با بیان اینکه توافقات 
مهم دو جانبه میان تهران و بغداد دارای اهمیت 
راهبردی است؛ گفت: با تسریع در اجرای کامل 
پیش سطح  از  بیش  ارتقاء  توافقات ضمن  این 

روابط دو کشور، الگوی موفقی از همکاری های 
همه جانبه را می توان ارایه کرد.

شمخانی؛ ترور سردار سلیمانی و ابو مهدی 
دولتی  تروریسم  بارز  مصادیق  از  را  المهندس 
عاملان  مجازات  کمترین  کرد  تاکید  و  دانست 
این جنایت بزرگ خروج فوری از منطقه به ویژه 
کشوری است که این جنایت در آن صورت گرفته 
است.دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: پیگیری 
جدی این ترور ناجوانمردانه از طریق مجامع بین 
المللی حداقل اقدامی است که انجام آن از سوی 

دولت عراق مورد انتظار است.
در این دیدار فواد حسین وزیر امور خارجه 

عراق نیز با اعلام عزم کشورش در توسعه روابط 
با جمهوری اسلامی ایران خاطر نشان کرد، دولت 
و ملت عراق هیچگاه حمایت ها و جانفشانی مردم 
ایران به ویژه جوانان غیور ایرانی را در دفع شر 
تروریسم تکفیری از عراق فراموش نخواهند کرد.

وی با بیان این که ایران و عراق دو کشور 
و  طولانی  مرز های  با  برادر  و  دوست  همسایه، 
اشتراکات فراوان هستند گفت: صدام با جنگ 8 
ساله نتوانست بین دو ملت جدایی ایجاد کند و 
این دلیل خوبی است که هیچ طرف خارجی نیز 
نخواهد توانست بر روابط خوب دو کشور تاثیر 

منفی بگذارد.


